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Dur Mandali village hill (land numbered 2/10488) is one of the archeological sites lo-
cated in the city of Baqubah and parts of this site are inconsistent with the Mesopotamian 
residential investment project. Rescue excavation works are conducted for this inconsistent 
archeological part of the site for two seasons. The duration of the first season is (60) days 
and the second season is (30) days. The results of the excavation seasons were the detection 
of multiple residential building units of two layers, the first layer extended to include most 
of the open squares, while the second layer was found in separate places of the excavation 
area. We were not able to expand the detection of the remnants of this layer due to the 
emergence of groundwater at a depth ranging between (150-180) cm, which prevented the 
continuation of tracking its walls. Moreover, when lifting the rubble from the facilities of 
these building units, a group of graves of different shapes and sizes was discovered. 

As for the archaeological finds that were found, they are diverse, represented by pottery 
jars of different shapes and sizes, a number of pottery dishes, lamps of different sizes and 
shapes, and various dolls, as well as a number of silver and copper coins and other miscel-
laneous finds.
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تــل قريــة دور مندلــي )القطعــة  10488/2( احــد المواقــع 
ــن  ــزاء م ــارض أج ــة ولتع ــة بعقوب ــي مدين ــع ف ــي تق ــة الت الاثري
هــذا التــل مــع مشــروع بــاد الرافديــن الســكني الاســتثماري 
ــن  ــارض م ــزء المتع ــذا الج ــة له ــب إنقاذي ــال تنقي ــت اعم أجري
 )60( الأول  الموســم  مــدة  بلغــت  لموســمين  الاثــري  التــل 
التنقيــب  نتائــج  اثمــرت  يومــاً   )30( الثانــي  والموســم  يومــاً 
مــن طبقتيــن   متعــددة  بنائيــة ســكنية  الكشــف عــن وحــدات 
ــة  ــات الطبق ــن مخلف ــف ع ــي الكش ــع ف ــن التوس ــن م ــم  نتمك ول
ــن ــراوح بي ــد عمــق يت ــة عن ــاه الجوفي ــك لظهــور المي ــة وذل  الثاني
)150-180 ســم( التــي حالــت دون الاســتمرار فــي تتبــع جدرانهــا 
ــم  ــة ت ــدات البنائي ــذه الوح ــق ه ــن مراف ــات م ــع الركام ــد رف وعن
ــة،  ــام مختلف ــور بأشــكال واحج ــن القب الكشــف عــن مجموعــة م
امــا اللقــى الاثريــة التــي تــم العثــور عليهــا فهــي متنوعــة تتمثــل 
بالجــرار الفخاريــة المختلفــة الاشــكال والاحجــام وعــدد مــن 
ــة ودمــى  ــة ومســارج بأحجــام واشــكال مختلف الصحــون الفخاري
متنوعــة، فضــاً عــن عــدد مــن المســكوكات الفضيــة والنحاســية 

وغيرهــا مــن اللقــى المتنوعــة.
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